



Alexander Rukavishnikov

Russland/Russia

Geboren 1950 in Moskau. Studium an der Staatlichen Kunsthochschule "V.I.Surikov", Moskau bei L. E. Kerbel. Mitarbeiter der Russischen Akademie der Schönen Künste. Seit 1997 geschäftsführendes Mitglied des "Kulturausschusses des Präsidenten der Russischen Föderation". Zahlreiche Ausstellungen u.a.: Zentrales Künstlerhaus, Tretjakow-Galerie, Russische Kunsthochschule, M'ARS Galerie, "Null Kilometer auf dem Roten Platz", alle Moskau; Salon de Printemps, Paris; Duisburg, Deutschland; Lakeside, USA; Weltsymposium der Kunst, Südkorea; Dielemann Galerie, Belgien. Viele Denkmäler berühmter Personen in Moskau und Umgebung (u.a. für Gogol, Dostojewsky, Zar Alexander II., Gedenkstätte der Olympischen Spiele 1980, religiöse Werke), in Novgorod und Tambow (Rahmaninow), Dresden (Dostojewsky), Montreux (Nabokov); weiterhin in Madrid, Dänemark, Damaskus und Duschambe/Uzbekistan. Sammlungen u.a.: Tretjakow-Galerie, Museum Ludwig. Auszeichnung mit der Silbermedaille der Französischen Akademie der Künste und der Goldmedaille der Russischen Kunstakademie.

РУКАВИШНИКОВ АЛЕКСАНДР

Born 1950 in Moscow. Graduated from Moscow State Art Institute, "V.I. Surikov", sculpture studio of L. E. Kerbel. Academician of Russian Fine Arts Academy. Since 1997 acting member of the "Committee on Culture of the President of Russia". Numerous exhibitions i.a.: Central House of Artists, Tretyakov Gallery, Russian Academy of Fine Arts, M'ARS Gallery, "Zero Kilometers at Red Square", all Moscow; Salon de Printemps, Paris; Duisburg, Germany; Lakeside, USA; World Symposium of Art, South Korea; Dielemann Gallery, Belgium. Various monuments for famous people in Moscow and Moscow region (i.a. for Gogol, Dostojewsky, Tsar Alexander II, memorial for the Olympics 1980, religious works), in Novgorod and Tambov (Rahmaninov), Dresden (Dostojewsky), Montreux (Nabokov); furthermore in Madrid, Denmark, Damascus, and Dushanbe in Uzbekistan. Collected by Tretyakov Gallery, Museum Ludwig, and many others in Russia and abroad. He was awarded the silver medal of the French Academy of Arts and the golden medal of the Russian Art Academy of Fine Arts. www.rukavishnikov.com



Tudors, 2002, Bronze, 220x145x75 cm

Tudors, 2002, bronze, 220x145x75 cm